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P r o t o k ó ł   Nr XXXIV/05 

z Sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
 z dnia 28 czerwca  2005r. 

 
W sesji udział wzięli: 
a/ czternastu Radnych Rady Gminy           -  nieusprawiedliwieni Z. Botwinionek 
                                                                         spóźnieni: S. Maśliński (10²º), 
                                                                                                                             
b/ Wójt Gminy                                             -   Grzegorz Grabowski 
    Zastępca Wójta                                        -   Tadeusz Bejnarowicz 
    Sekretarz Gminy                                      -   Iwona Wójcik 
    Skarbnik Gminy                                       -   Marek Malinowski 
    Radca Prawny                                          -   Beata Sadowiska 
    Dyrektor Zespołu Szkół                           -   Sławomir Miluski 
    Dyrektor ZGK                                          -   Mirosław Klemiato 
    Dyrektor Sz. P. Dębnica Kasz.                 -  Elżbieta Fryckowska  
    Kierownik OPS                                         -  Krystyna Szustak 
    Dyrektor GOK                                          -  Grażyna Chojnowska 
 
Porządek obrad: 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
a/  otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b/  przyjęcie porządku obrad, 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

      2.  Udzielenie odpowiedzi na interpelacje radnych. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności między sesjami. 
4. Przedstawienie informacji z realizacji Gminnej strategii integracji i polityki społecznej 
Gminy Dębnica Kaszubska za 2004r.   
5. Interpelacje radnych. 
6. Wolne wnioski, zapytania i informacje.  
7. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady między sesjami: 

a/ Rewizyjnej, 
b/ Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki, 
c/ Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego. 

      8.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
      a/  zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2005 r, 

b/  zaciągnięcia pożyczki z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej, 
c/ zaciągnięcia pożyczek na prefinansowanie inwestycji gminnych,  
d/ wystąpienia Gminy Dębnica Kaszubska ze Stowarzyszenia Gmin Rzeczpospolitej 
Polskiej Euroregion BAŁTYK, 
e/  utworzenia obwodów głosowania, 
f/ zmiany uchwały Nr XII/69/2003 Rady Gminy Dębnica Kaszubska w sprawie 
określenia zasad nabycia, zbycia i obciążania nieruchomości gruntowych oraz ich 
wydzierżawiania na okres dłuższy niż trzy lata oraz ustalenia stawek czynszów 
dzierżawnych na terenie gminy Dębnica Kaszubska, 

9. Zamknięcie obrad. 
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Przebieg sesji: 
 
Ad.1. 
a/ 
 Przewodnicząca Rady Gminy mgr Zyta Rytelewska powitała radnych i gości 
przybyłych na sesję. Następnie dokonała otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając 
prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.101º w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy. 
              
b/ 
 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Wiceprzewodniczącego o przedstawienie 
porządku obrad.  
Wiceprzewodniczący Krzysztof Olech przedstawił porządek obrad. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zwróciła się z pytaniem czy są uwagi do porządku 
obrad. 
Wójt Gminy zwrócił się z prośbą o ujecie w porządku obrad w pkt. 8 g podjecie uchwały w 
sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego z Banku Gospodarstwa 
Krajowego , który byłby przeznaczony na spłatę zobowiązań powstałych z tytułu budowy 
gimnazjum wraz z halą widowiskowo-sportową w Dębnicy Kaszubskiej. Ponadto 
poinformował, że uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2005r. nie była omawiana 
na posiedzeniach Komisji Rewizyjnej oraz Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju 
Gospodarczego. Zmiany dotyczą przeznaczenia 100 tys. zł na remont ulic Zajęczej i Wodnej, 
50 tys. zł na poprawienie infrastruktury wodno-kanalizacyjnej w rejonie Motarzyna – 
Niepoględzia oraz 4 tys. na KS „Skotawia” w Dębnicy Kaszubskiej. Szczegóły zostaną 
omówione przy podejmowaniu uchwał.    
Więcej uwag  nie wniesiono do porządku obrad. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad przyjęciem zgłoszonego 
wniosku o uzupełnienie porządku obrad. 
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie ( 13 za).   
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad przyjęciem porządku 
obrad z uwzględnieniem zmiany. 
 W wyniku głosowania porządek obrad po zmianach został przyjęty jednogłośnie (13 za). 
  
c/  
 Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono.  W wyniku głosowania 
protokół został przyjęty jednogłośnie (13 za). 
 
Ad 2 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Zyta Rytelewska poprosiła Zastępcę Krzysztofa Olech o 
zapoznanie Radnych ze złożonymi interpelacjami na poprzedniej sesji oraz odpowiedziami 
jakie otrzymali Radni. 
Zastępca Przewodniczącej  zapoznał Radnych z interpelacjami i odpowiedziami. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem czy Radni są usatysfakcjonowani z 
otrzymanych odpowiedzi. 
Zastępca Wójta w uzupełnieniu udzielonej odpowiedzi na interpelację Radnego P. 
Paczesnego dotyczącą zanieczyszczania środowiska przez właściciela gorzelni w Borzęcinie 
poinformował, że został on ukarany mandatem i sprawa została skierowana do Sądu 
Grodzkiego. 
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Radny P. Paczesny podziękował za szybką reakcję w sprawie udrożnienia studzienek. 
Odnośnie Gorzelni to nadmienił, że obowiązują u nas już dyrektywy Unijne, zgodnie z 
którymi ta kotłownia nie podlega monitoringowi WIOŚ. Jest przykre, że tak długo ta sprawa 
się ciągła, że pracownicy Urzędu nie mogli ustalić czym ten Pan pali, i że te kontrole nic nie 
wnosiły, czy na efekty trzeba było czekać dopiero po kontroli Sanepidu, który ustalił, że 
spalane są opony.  Znamy artykuł z gazety. Zwrócił się także z pytaniem do Radcy Prawnego, 
czy Wójt może zamknąć Gorzelnię. 
Radca poinformowała, że Wójt nie może zamknąć, może jedynie wnioskować do Starosty o 
jej zamknięcie.      
Radny P. Paczesny zauważył, ze jest to dziwne, że władze od 2 lat nie mogą stwierdzić czym 
się w tej Gorzelni pali. Ta sprawa trwa zbyt długo. Sami musimy zadbać o nasze środowisko, 
bo nikt za nas tego nie zrobi. Takie dymienie jest uciążliwe dla otoczenia. Środowisko 
winniśmy chronić i nie możemy pozwolić na takie mechanizmy. Nie możemy pozwolić by 
przedsiębiorca nas szantażował. 
Wójt zauważył, że taka sytuacja nie jest za przyzwoleniem władz gminy. Robiliśmy to co 
możemy zrobić, temat jest daleko rozwojowy. Jak ta sprawa się zakończy to nie wiem. 
 
Ad 3 
 
Wójta przedstawił sprawozdanie z  działalności za okres między Sesjami. Sprawozdanie 
stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
Ponadto poinformował, że co roku organizowana jest Sportowa Powiatowa Olimpiada 
Młodzieży Szkolnej. Ubolewa, że tak mała ilość młodzieży uczestniczy. Gmina Dębnica 
Kaszubska zajęła 8 miejsce w klasyfikacji ogólnej w powiecie. Uważa, że nie powinno tak 
być. Należy dążyć do zwiększenia zaangażowania młodzieży w tym współzawodnictwie. 
Przedstawił wyniki egzaminów szóstoklasistów i uczniów gimnazjum. 
Ponadto poinformował, że Pani Sekretarz i Pan Skarbnik zapoznają Radnych z protokołami, z 
kontroli jakie były przeprowadzone w Urzędzie Gminy w I półroczu br.  
Sekretarz Gminy poinformowała, że w tym okresie były 3 kontrole zewnętrzne tj. z NIK, ZUS 
i Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego. Następnie zapoznała Radnych z protokołem 
Najwyższej Izby Kontroli, która dotyczyła legalności organu samorządowego w zakresie 
podejmowanych decyzji przy likwidacji szkół /protokoł do wglądu  w Urzędzie Gminy/. 
Radny P. Paczesny stwierdził, że przyjemnie jest usłyszeć, że nasze działania były zgodne z 
prawem i życzyło by się by we wszystkich kierunkach tak było. 
Skarbnik Gminy poinformował, że 18.03.2005r. odbyła się kontrola z Pomorskiego Urzędu 
Wojewódzkiego w zakresie prawidłowości wydawania środków na realizację programów 
(dotyczy realizacji zadań – remont GOK i Szkoły w Niepoględziu). Zapoznał z wnioskami 
zawartymi w tym protokole / protokoł do wglądu w Urzędzie Gminy/. 
Następnie przedstawił treść ustaleń i aneks do protokołu z kontroli Zakładu Ubezpieczeń 
Społecznych, która odbyła się w dniach 18 – 24.02.2005r. /protokoł do wglądu w Urzędzie 
Gminy/. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska otworzyła dyskusje nad sprawozdaniem Wójta. 
Radny P. Paczesny zwrócił się z prośba o więcej informacji dotyczących wizyty Pana Śliwy. 
Ponadto uważa, że przedstawianie protokołów z kontroli zewnętrznych na forum Rady winno 
być codziennością. 
Wójt poprosił panią Grażynę Chojnowską o przedstawienie propozycji organizowania zajęć 
dla dzieci i młodzieży z terenu gminy w ramach wypoczynku letniego.  
Grażyna Chojnowska przedstawiła propozycję organizacji zajęć w świetlicach Gminnego 
Ośrodka Kultury i Rad Sołeckich / załącznik Nr 2 do protokołu/.  

 



 4 

Radna J. Karaś zauważyła, że w przedstawionej propozycji nie słyszała, by coś było 
organizowane w Krzywaniu, a tam jest świetlica na której utrzymanie łożone są środki z 
budżetu Gminy. 
Dyrektor GOK wyjaśniła, że tam nie ma zatrudnionego pracownika merytorycznego i dlatego 
nie planowano żadnych zajęć. 
Wójt poinformował, że zatrudni tam pracownika. Zastępca Wójta z Panią Dyrektor GOK 
omówi szczegóły. Obiecał także przeznaczyć pewną kwotę środków finansowych na 
organizację zajęć dla dzieci i młodzieży w okresie wakacji w świetlicach, w tym dla 
Gałęzowa. 
Radny Z. Wandachowicz zaproponował Pani Dyrektor by w ramach zajęć zorganizowała 
przyjazd dzieci /ok. 70 osób/ do Dobieszewa, a tam wspólnie z pracownikami piekarni Radny 
przygotuje pokaz produkcji chleba.  
Dyrektor GOK podziękowała za propozycję. Termin przyjazdu i szczegóły pobytu omówi w 
terminie późniejszym.  
 
Ad 4 
 
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej na wstępie przedstawiła propozycję organizacji czasu 
wolnego w okresie wakacji dzieci i młodzieży z terenu Gminy / stanowi załącznik do 
sprawozdania Wójta Gminy z działalności między sesjami/. 
Następnie przedstawiła informację z realizacji Gminnej strategii integracji i polityki 
społecznej Gminy Dębnica kaszubska za 2004r.  /załącznik Nr 3 do protokołu/.  
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska otworzyła dyskusje nad informacją.   
Radny P. Paczesny stwierdził, że duże kwoty są wydatkowane na dożywianie dzieci, chciałby 
się dowiedzieć jaka jest jakość posiłków, czy uległa oprawie? 
Kierownik OPS poinformowała, że ajent dostarczający zupy na rok szkolny 2004/2005  został 
wybrany w drodze przetargu. Obecnie mamy uwagi i nie będziemy chcieli na następny rok 
szkolny nawiązywać z nim współpracy. Obecnie jest ogłoszony przetarg. Jeszcze nie wiemy 
kto będzie uprawniony do wyboru oferenta.  
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem, czy nie było podstaw by wcześniej zerwać 
umowy? 
Kierownik OPS poinformowała, że już we wrześniu zwracała się z pismem do Dyrektorów 
szkół o opinie dotyczące dożywiania. Nie otrzymała od dyrektorów żadnych negatywnych 
sygnałów. Dyrektorzy odpowiedzieli dopiero w grudniu na wniosek Komisji Oświaty RG i na 
posiedzeniu tej Komisji zapoznała się z uwagami dotyczącymi jakości posiłków. 
Radna J. Karaś – Przewodnicząca Komisji Oświaty zapoznała Radnych z protokołem komisji 
z dnia 17.06.2005r., na którym zajmowano się problemem dożywiania dzieci. /protokoł w 
aktach komisji/. 
Radny P. Paczesny zauważył, że Komisja Oświaty do tematu podeszła bardzo skrupulatnie. 
Komisja Rewizyjna przeprowadzała kontrolę OPS, tego tematu nie badała. Stwierdził, że nie 
ma uwag do działalności OPS. Uważa, że były podstawy by zerwać umowę z uwagi na 50% 
zlewki. Uważa, ze w tym zakresie jest widoczny brak współpracy między odpowiednimi 
służbami. 
Radna J. Karaś stwierdziła, że w tym zakresie nie ma pretensji do OPS. Ze strony OPS na 
każdą zgłoszoną uwagę była natychmiastowa reakcja. Każdorazowo, po takiej interwencji 
jakość zup się poprawiała i przez krótki okres było dobrze. 
Kierownik OSP wyjaśniła, że pracownicy właściwie podchodzili do zgłaszanych sygnałów, 
uważa, że Dyrektorzy szkół winni natychmiast reagować i powiadamiać o występujących 
nieprawidłowościach w tym zakresie. Nie mogliśmy także doprosić się wykazu uczniów 
korzystających z posiłków.  
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Radna J. Karaś stwierdziła, że tym tematem zainteresowała się jak stwierdziła, że posiłki 
spożywa 50% uczniów objętych dożywianiem. Uważa, że jest to marnotrawienie społecznych 
pieniędzy. 
Kierownik OSP zauważyła, że z posiłków rezygnują uczniowie z rodzin najbardziej ubogich i 
uważa, że podłoża należy szukać gdzie indziej.  
Radny P. Paczesny zauważył, że problem jest złożony, ale należy dążyć do poprawy systemu 
dożywiania dzieci. 
Radny M. Adamowicz uważa, że pracownicy OPS winni częściej i systematycznie 
kontrolować jakość zup. 
Kierownik OSP zauważyła, że występują normy żywienia przy całodziennym żywieniu, 
natomiast na dożywianie brak jakichkolwiek norm i nie ma punktu odniesienia. 
Wójt stwierdził, że niepotrzebnie robi się teraz tyle szumu wokół tej sprawy. Na przełomie 
roku już myśleliśmy jak wybrnąć z tego tematu. Obecnie jesteśmy bogatsi w doświadczenia z 
roku ubiegłego i wiemy, że cena nie powinna być głównym czynnikiem wyboru oferenta. 
Specyfikacja na ten rok będzie inaczej zbudowana i cena będzie w niej  jednym z elementów, 
ale nie główną składową.    
 
Ad 5 
 
Radna U. Rączka zapoznała Radnych z odpowiedzią Zarządu Dróg Powiatowych w Słupsku 
dotyczącą jej interpelacji w sprawie naprawy drogi Motarzyno – Gałąźnia Wielka, z której 
wynikało, że remont został przeprowadzony w dniu 21.06 br. Radna poinformowała, że na tej 
drodze nie były prowadzone żadne prace i stan drogi jest taki jaki był. 
Ponadto Radna prosi o interwencję w sprawach: 

- zamontowania hydrantu ppoż. w Motarzynie koło Pana Jankowskiego. Motywuje to 
tym, że na osiedlu jest jeden hydrant i do tego nieczynny. Brak jakiegokolwiek źródła 
wody do celów ppoż. 

- uprzątnięcia ściętych topoli z płyty boiska sportowego w Motarzynie. 
- naprawy ogrodzenia boiska w Motarzynie, jest to niezbędne w celu poprawy estetyki 

tego obiektu przed zbliżającymi się Dożynkami Gminnymi. 
- sytuacji finansowej i bytowej rodziny Państwa Wilgów zam. w Motarzynie i Pani B. 

Wojach zam. Niemczewo. 
Radna I. Tkaczyszyn prosi o interwencję w sprawach: 

- zamontowania hydrantu ppoż. na osiedlu w Gogolewie. 
- nadal śmierdzącej kanalizacji w miejscowości Gogolewo, dotychczasowe monity nic 

nie zmieniły. 
Radny J. Bejnarowicz prosi o interwencje w sprawie naprawy drogi Mielno – Suchorze, 
dotyczy to odcinka ok. 50 m. Zarząd Dróg w Bytowie, który dokonuje napraw na terenie 
gminy Trzebielino dokonuje remontu na odcinku tej gminy, a nasza część jest w fatalnym 
stanie. Czy Zarządy Dróg nie mogą się w tej sprawie dogadać i przy jednej naprawie dokonać 
jej na całym odcinku. 
Radny D. Ostrowski ponownie prosi o interwencję w sprawie wywożenia koszy z 
pojemnikami plastikowymi, które od 4 miesięcy są nie wywożone. Poprzednia prośba 
pozostała bez echa. 
Radny K. Olech prosi o spowodowanie wywozu gałęzi spryzmowanych na rogu ulic 
Kościelna i Zjednoczenia.  Są to gałęzie złożone przez Zakład Energetyczny po 
przeprowadzonej przez ich pracowników przecince drzew. 
Radna E. Kuklińska prosi o podjęcie decyzji w sprawie Ośrodka Wypoczynkowego, który 
Gmina przejęła od Kuratorium Oświaty. Uważa, że należy go przekazać Gminnej Komisji 
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Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych lub ogłosić przetarg i sprzedać. 
Szkoda by ten obiekt tak się dewastował. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska przedstawiła interpelację, która została złożona na 
piśmie na jej ręce przez Stowarzyszenie „Speranda” z Niepoględzia / załącznik Nr 4 do 
protokołu/. 
 
Ad 6 
 
Radny K. Olech zwrócił się z pytaniem dlaczego w roku bieżącym młodzież szkolna biorąca 
udział w konkursie plastycznym  o tematyce ppoż. na zakończenie roku szkolnego nie 
otrzymała żadnych podziękowań wzorem lat ubiegłych. 
Radny M. Mnich zwrócił się z pytaniem, czy wykonano już prace odwodnieniowe na ul. 
Leśnej w okolicy Remizy Strażackiej w Dębnicy Kaszubskiej. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zwróciła się z pytaniem, czy gmina może zwrócić 
uwagę Zarządowi Dróg na źle wykonana pracę. Ta uwaga dotyczy remontu drogi 
Niepogledzie - Gałęzów. 
Radny P. Poczesny prosi o wyjaśnienie dlaczego inwestycje na terenie oczyszczalni ścieków 
rozpoczęto od przepchnięcia osadów na sąsiednie działki. W jaki sposób Gmina chce 
uporządkować teren z tych osadów by nie zatruwało środowiska? Czy rozważano utylizację 
tych osadów?  
Wójt zauważył, że sprawę oczyszczalni wszyscy znają. Oczyszczalnia jest taka jaka jest, Osad 
był przez cały czas. Nie mieszkamy w ścisłym rezerwacie, myślałem, że wspólnie 
wypracujemy koncepcję. Mamy dokumentację z przeprowadzanych badań tego osadu. Z 
uwagi na wysokie koszty na utylizację nas nie stać. Jutro ważą się losy z Ekofunduszem, 
jeżeli wszystko pójdzie po naszej myśli to od przyszłego tygodnia rozpoczynamy inwestycje 
na oczyszczalni ścieków.  
Radny M. Adamowicz także jest zdania, że niepotrzebnie ruszono osad, mógł pozostać na 
dotychczasowym miejscu. Wg Radnego jest to niegospodarność. 
Radna E. Kuklińska zwróciła się z prośbą o wytłumaczenie dofinansowania w kwocie 4 tys, 
dl Klubu Sportowego „Skotawia” w Dębnicy Kaszubskiej. Jej zdaniem jest to premiowanie 
niegospodarności. Zmiana władz nie jest podstawą do dofinansowania. Analizowałam ten 
wniosek bardzo wnikliwie. Zgodnie w wcześniejszymi ustaleniami każdy klub mógł wydać 
po 50% na rundę wiosenną i 50% na rundę jesienną. Kluby dobrze o tym wiedziały. Dlaczego 
pozwolono by ten klub całą dotację wykorzystał w rudzie wiosennej. Wójt obiecał, że 
premiowany będzie najlepszy Klub Sportowy z terenu Gminy. KS ‘Błękitni” Motarzyno 
wystosowało pismo o podwyższenie dotacji, gdyż dodatkowo rozegrało 4 mecze pucharowe, 
co o 30% podwyższyło koszty utrzymania drużyny. Ta drużyna była najlepsza na terenie 
Gminy a chcemy honorować innych. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że na jej ręce wpłynęło pismo 
pracowników działu księgowości  Zakładu Gospodarki Komunalnej w sprawie przeniesienia 
pomieszczeń administracyjnych /załącznik Nr 5 do protokołu/, gdyż w obecnych warunkach z 
uwagi na fetor trudno pracować. Zwróciła się z pytaniem czy jest możliwość przeniesienia 
tego działu do chwili ukończenia prac modernizacyjnych na oczyszczalni do innych 
pomieszczeń? 
Pan Z. Karpiński mieszkaniec wsi Skarszów Dolny zwrócił się z pytaniami na jakim etapie są 
sprawy związane z budową mostu w Skarszewie, wymiany i uzupełnienia oświetlenia oraz 
naprawy drogi. Nadmienił, że droga była równana, ale efektów tej pracy nie ma żadnych. 
Droga jak była dziurawa tak jest, woda nadal przelewa się przez drogę. Poruszył także sprawę 
śmietników w tej miejscowości. 
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Radny D. Ostrowski w swojej wypowiedzi wskazał na komentarz jakie są wygłaszane przez 
pracowników ZGK przyjmujących opłaty za wodę odnośnie wprowadzonej podwyżki cen za 
wodę i ścieki. Pracownicy mówią bezpośrednio płaćcie teraz bo od maja Radni zafundowali 
wam podwyżki. Przecież my nie chcieliśmy tych podwyżek. Ceny podnieśliśmy na wniosek i 
prośby Dyrektora tego Zakładu. 
Radna I. Tkaczyszyn także podtrzymuje zdanie Radnego Ostrowskiego w sprawach 
dotyczących komentarzy pracowników tego Zakładu odnośnie sytuacji jaka panuje w związku 
z fetorem na terenie miejscowości Gogolewo. 
Radna J. Karaś uważa, że zachowanie pracowników jest naganne. Takie komentarze nie 
powinny mieć miejsca. Podwyżka cen za wodę i ścieki miała miejsce na wyraźną prośbę i 
sugestię dyrektora, że bez jej wprowadzenia Zakład będzie miał jeszcze większe kłopoty z 
wyjściem z zaistniałej ciężkiej sytuacji finansowej. Pracownicy winni znać powody 
podwyżek. 
Wójt w odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i wnioski poinformował: Radnej U. Rączka 
przekazał, że w sprawie remontu drogi Motarzyno Gałąźnia Wielka będzie rozmawiał z 
Zarządem Dróg Powiatowych i wyjaśni tę sprawę. Sprawa hydrantu będzie rozpatrzona i 
prośba o jego zamontowanie będzie rozpatrzona pozytywnie. Ogrodzenie stadionu przed 
dożynkami będzie naprawione. Sprawą usunięcia topoli zajmie się Zastępca Wójta Pan 
Bejnarowicz – będzie w tej sprawie interweniował.     
W odpowiedzi na interpelację Radnej I. Tkaczyszyn poinformował, że w Gogolewie także 
będzie czynił starania, by zamontować hydrant na osiedlu mieszkaniowym. Odnośnie 
kanalizacji poinformował, że nie ustalono źródła przecieku, muszą przepływać zrzuty 
przefermentowane. Wykonawca mimo, że jest już po okresie gwarancyjnym obiecał, że 
sprawdzi ponownie prawidłowość wykonania prac kanalizacyjnych. 
Odnośnie interpelacji Radnego J. Bejnarowicz obiecał, ze przeprowadzi rozmowę z 
Wicestarostą Bytowa i spróbują znaleźć rozwiązanie z tej sytuacji.  
W odpowiedzi na wniosek Radnego D. Ostrowskiego odnośnie opróżniania koszy z odpadami 
plastikowymi poinformował, że zostanie zwiększona częstotliwość wywozu tych 
nieczystości. Jednocześnie zwrócił się z prośbą by przy wyrzucaniu odpadów plastikowych 
zwracać uwagę na zmniejszanie ich objętości przez gniecenie przed wyrzuceniem.  
Odnośnie interpelacji Radnego K. Olecha poinformował, że zobowiąże ZGK do usunięcia 
gałęzi złożonych na skrzyżowaniu ul. Kościelnej i Zjednoczenia. Do tematu podziękowań za 
udział w konkursie powróci w najbliższym czasie. . 
Na interpelację Radnego M. Mnich poinformował, że zadanie dot. Wykonania odwodnienia 
na ulicy Leśnej w Dębnicy Kaszubskiej zostało wykonane. W sprawie interpelacji 
Stowarzyszenia „Speranda” poinformował, że odpowiedź zostanie udzielona na piśmie. W tej 
sprawie nie jesteśmy stroną. Spór toczy się między 3 stronami. Ponadto poinformował 
Przewodniczącą, że będzie rozmawiał z Zarządem Dróg odnośnie jakości wykonywanych 
remontów na drogach, te sprawy wracają jak bumerang.    
Odnośnie wniosku Radnego P. Poczesnego uważa, że to co zrobiono z osadem pochodzącym 
z oczyszczalni ścieków uważa, że jest właściwe. Poinformował, że będzie się starał by na 
najbliższej sesji obecni byli projektant z wykonawcą, którzy przedstawią dokładnie 
harmonogram prac i zakres planowanych zadań w trakcie planowanej modernizacji 
oczyszczalni ścieków. Odnośnie wniosku Radnej E. Kuklińska to zauważył, że wszyscy chcą 
tylko brakuje tych co by dawali.    
Odnośnie wniosków Pana Karpińskiego [poinformował, że sprawę remontu mostu 
szczegółowo przedstawił w sprawozdaniu i nie widzi potrzeby powrotu do tej sprawy. Jeżeli 
zaś chodzi o drogę, to jest to droga, która podlega pod powiat. Powiat chętnie by nam ją 
przekazał bez remontów, gdyż tłumaczą się, że nie mają pieniędzy na jej utrzymanie. Powiat 
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przez cały czas przekonuje nas, że na jej remont nie ma pieniędzy. My także nie mamy 
środków, które można by przeznaczyć na realizację tego zadania. 
Przewodnicząca Rady poparła w tym punkcie Wójta, informując, że na wszystkie interpelacje 
dotyczące remontu dróg powiatowych otrzymujemy odpowiedzi, że brak jest środków na ich 
przeprowadzenie. Wszystkie prace prowadzone przez Zarząd Dróg Powiatowych są tylko 
częściowe – kosmetyczne. Gdyby Gmina miała środki finansowe to można by było wpływać 
na zakres prac prowadzonych prze ZDP. 
Kierownik OPS w sprawie interpelacji Radnej U. Rączka dotyczącej sytuacji Państwa Wilga i 
Pani B. Wojach poinformowała, że sytuacja tych środowisk jest znana pracownikom OPS. 
Obecnie wielu rodzinom żyje się ciężko. Środowiska wskazane przez Radną są objęte pomocą 
ze strony OPS od wielu lat. Przyznawana pomoc na pewno nie wystarcza na pełne pokrycie 
kosztów utrzymania, jednak uważa, że jest nieprawdą, że przez 3 miesiące Państwo Wilga nie 
otrzymało odpowiedzi na pismo. Odnośnie Pani Wojach poinformowała, że ta Pani korzystała 
z renty socjalnej i pracownicy OPS pomogli w przyznaniu tej renty. Obecnie o przyznaniu 
renty decyduje ZUS i my nie mamy żadnego wpływu na decyzje w tej sprawie. 
Radna U. Rączka wskazała, że od dłuższego czasu pilotuje ta sprawę. Ta Pani to człowiek 
ułomny i wymaga pomocy. Ona nie kwalifikuje się do Domu Pomocy Społecznej, od dziecka 
jest poniewierana. Uważa, ze należy jej pomóc. 
Przewodnicząca Rady zauważyła, ze to nie jest odosobniony przypadek. Takich przypadków 
na terenie Gminy jest wiele. Sama opiekuje się taką niezaradną życiowo rodziną. Jak się 
mieszka na wsi to naprawdę ręce opadają jak się patrzy na tą biedę, ale uważa, że pracownicy 
Ośrodka reagują na każdy zgłaszany taki sygnał i nie pozostają obojętni. My także 
powinniśmy widzieć drugiego człowieka i jeżeli możemy to winniśmy pomóc. 
/13³° wyszedł Radny J. Bejnarowicz/ 
Radny M. Mnich w sprawie podniesionej przez Radną E. Kuklińską w sprawie 
dofinansowania KS „Skotawia” zauważył, że dziwi go postawa Radnej. Radna także 
potrzebowała środków dla Uczniowskiego Klubu Sportowego w Motarzynie to także 
zwracała się z apelem do Radnych o przyznanie dotacji. Uważa, że teraz Radna nie powinna 
kłaść kłód pod nogi, uważa, że Radni powinni sobie pomagać. 
Radny p. Paczesny zwrócił się do Wójta z pytaniem, czy Urząd Wójta dokonał kalkulacji 
kosztów odnośnie wywozu osadów z oczyszczalni ścieków, gdyż on dokonał rozpoznania 
tego tematu. Z jego wiedzy wynika, że wysypisko śmieci w Bierkowie do końca tego roku 
będzie przyjmowało takie nieczystości. Koszt wywozu 1 tony skalkulowano na 54 zł., może 
warto wygospodarować w budżecie środki na ten cel. Odnośnie warunków pracy 
pracowników działu księgowości ZGK uważa, że praca w takim smrodzie, w zamkniętych 
pomieszczeniach jest sprzeczna z godziwymi warunkami pracy jakie pracodawca powinien 
zapewnić. Ten temat nie znajduje zrozumienia wśród władz. Nie wie, czy ktoś z obecnych na 
Sali chciałby w takich warunkach pracować. Uważa, że przebywanie w tych warunkach jest 
przyczyną wielu zachorowań, a radni winni zadbać o zdrowie tych ludzi. 
Przewodnicząca Rady przypomniała, że zadała już Wójtowi pytanie w tej sprawie i czeka na 
odpowiedź. 
Wójt poinformował, że ta sprawa wraca jak bumerang, teraz przy planowanej modernizacji 
jest szansa, by do tego tematu podejść sposób właściwy. Były przeprowadzane kontrole i brak 
jest jakichkolwiek zapisów stwierdzających, że ludzie nie mogą tam pracować z uwagi na 
panujące tam warunki. Ubolewam, że ta sprawa wypłynęła na sesji, że ta informacja nie 
wpłynęła do mnie wcześniej. Teraz mogę tylko powiedzieć, że temat przekażę do 
przeanalizowania. Żadnej konkretnej odpowiedzi teraz nie udzielę w tej sprawie. 
Radny M. Adamowicz uważa, że należy zapoznać się z dokumentacją modernizacji tej 
oczyszczalni i uważa, że jeżeli jej przeprowadzenie przyniesie zamierzony efekt, to może 
warto poczekać te pół roku do jej zakończenia. 
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Radny P. Paczesny ponownie zwrócił się z pytaniem do Wójta co zrobi z tymi ludźmi na 
dzień dzisiejszy. 
Radny M. Adamowicz uważa, że nie powinno mieć miejsca spuszczanie ścieków pod oknem 
biurowca. Uważa, że w sposób niewłaściwy jest rozwiązana sprawa organizacyjna 
spuszczania ścieków.  
Wójt nadmienił, że po przeprowadzeniu prac modernizacyjnych zrzut ścieków będzie 
odbywał się w pomieszczeniu hermetycznym. Ubolewa, że poprzednie władze przeniosły 
pracowników administracyjnych do tamtych pomieszczeń. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zaproponowała by ten temat omówić na posiedzeniu 
wspólnym wszystkich komisji. 
Radna U. Frankowska także jest za tym, by pracowników administracyjnych przenieść do 
innych pomieszczeń, ale uważa, że osoby zatrudnione bezpośrednio przy ściekach, które mają 
z nimi bezpośredni kontakt otrzymywały dodatek szkodliwy. 
Radny P. Paczesny zauważył, że ciągle mówimy o perspektywach, a on zadaje pytanie co 
jutro. 
Przewodnicząca Rady podtrzymała stanowisko by w tej sprawie odbyć wspólne posiedzenie 
komisji. 
Radny P. Paczesny uważa, że w tej sprawie nie można zwlekać, ten problem musi być dzisiaj 
rozwiązany bo jest to sprawa bardzo pilna. 
Wójt ponownie podkreślił, że ubolewa nad tym, że to pismo nie trafiło do niego wcześniej, by 
mógł podjąć jakieś działania. W tej sprawie musi być działanie właściwe a nie impulsywne. 
Temat będziemy badać przez nasze służby. 
Radny S. Maśliński stwierdził, że z uwagi na zagrożenie zdrowi wskazane jest przeniesienie 
tych pracowników w inne miejsce.   
Radny K. Olech zauważył, że mówi się tylko o pracownikach działu księgowości a co z 
pozostałymi, którzy także tam pracują. 
Radny P. Paczesny zauważył, że nie jest winą obecnej Rady, że pracownicy zostali tam 
przeniesieni a obiekt, który wcześniej był biurowcem sprzedano. Nam pozostał problem, 
który należy rozwiązać. Zauważył także, że pracownicy techniczni i kierowcy bardzo mało 
czasu spędzają na bazie a pracownicy księgowości przebywają przez całe osiem godzin w 
tych warunkach i najbardziej odczuwają  uciążliwość panującego tam smrodu. 
 
Ad 7 
 
 Przewodnicząca Rady Z. Rytelewska poprosiła Przewodniczących Komisji o złożenie 
sprawozdań o działalności w okresie między sesjami. 
/ godz. 14³º - posiedzenie opuścili Radni: S. Maśliński, D. Ostrowski/ 
a/  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej P. Paczesny poinformował, że członkowie 
Komisja uczestniczyli w 2 posiedzeniach. Jedno posiedzenie było poświęcone 
przeprowadzeniu kontroli Ośrodka Pomocy Społecznej, z protokołem zapoznamy Radę po 
jego uzupełnieniu oraz dokonano analizy odpowiedzi Wójta w sprawie zagospodarowania 
mienia komunalnego z którą także zapoznamy na kolejnym posiedzeniu Rady. Na kolejnym 
posiedzeniu Komisja opiniowała projekty uchwał na dzisiejszą sesje. Opinie do uchwał będą 
przedstawiane przy ich podejmowaniu. 
  
b/ 
 Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki J. Karaś 
poinformowała, że członkowie komisji uczestniczyli w 3 posiedzeniach. Pierwsze posiedzenie 
było poświęcone dalszemu omawianiu projektów organizacyjnych szkół. Tu stwierdziła, że 
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podczas omawiania tych projektów uwadze umknął fakt by w szkołach na terenie gminy 
zajęcia były rozpoczynane o godzi.8ºº.  Decyzję w tej sprawie pozostawia Wójtowi, gdyż 
Dyrektorzy nie widzą przeciwwskazań. Należy tylko dostosować do tej godziny dowóz 
dzieci.  Przy takiej zmianie dzieci miejscowe kończyły by później zajęcia. Kolejne 
posiedzenie było poświęcone dożywianiu dzieci. Opinia w tej sprawie była przedstawiona 
przy informacji z realizacji gminnej strategii w zakresie polityki społecznej. Trzecie  
posiedzenie były poświęcone opiniowaniu uchwał na dzisiejszą sesję. Opinie będą 
przekazywane w trakcie ich podejmowania. 
Radny P. Paczesny stwierdził, że jego zdaniem należy przesunąć rozpoczęcie zajęć na 
godzinę 8ºº. Powrót dzieci miejscowych o 30 minut później nie jest wielkim problemem. 
Sekretarz poinformowała, że projekty organizacyjne szkół zostały już zatwierdzone ale nie 
uwzględniają one godzin rozpoczęcia i zakończenia nauki w poszczególnych szkołach. Ta 
kompetencja leży w gestii dyrektorów szkół. 
Radny M. Adamowicz zwrócił się do Komisji Oświaty by postawiła konkretny wniosek w tej 
kwestii.  
Radny K. Olech uważa, że zasadne jest postawienie wniosku o rozpoczynanie zajęć w 
szkołach o godzinie 8ºº i będzie to z korzyścią dla dzieci. 
Przewodnicząca Komisji Jadwiga Karaś postawiła wniosek o rozpoczynanie zajęć szkolnych 
w szkołach na terenie gminy od nowego roku szkolnego od godziny 8ºº. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad wnioskiem. 
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie (11 za).    
 
c/ 
 Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego U. 
Rączka poinformowała, że komisja odbyła 2 posiedzenie, jedno poświęcone było przejęciu 
infrastruktury wodno-kanalizacyjnej w terenu Motarzyna. Szczegółowe informacje w tym 
zakresie ujęto w protokole komisji, który  znajduje się w aktach komisji. Drugie posiedzenie 
poświęcone było opiniowaniu uchwał na dzisiejszą sesję. Z opiniami zapoznam przy 
podejmowaniu poszczególnych uchwał.   
 
Ad 8 
 
a/ 
  Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Zastępcę Przewodniczącej 
Krzysztofa Olech o przedstawienie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Dębnica 
Kaszubska na 2005r. 
Radca Prawny zwróciła uwagę, że uchwała nie powinna wskazywać celu dotacji. Jest to 
niezgodne z ustawą o użytku i wolontariacie.  
Skarbnik uważa, że zastrzeżenie Radcy Prawnego jest bezprzedmiotowe, gdyż wykaz tych 
jednostek stanowi załącznik Nr 6 do uchwały budżetowej i uważa, że Rada Gminy ma prawo 
zwiększyć dotację celową dla jednego klubu. Można przyjąć interpretację Radcy Prawnego, 
ale w takim przypadku należałoby zmienić załącznik. 
Rada Prawny podtrzymuje swoje stanowisko i uważa, że powinien być przeprowadzony nowy 
konkurs na realizację zadania. 
Skarbnik stwierdził, że można zawrzeć aneks do umowy, gdyż zakres zadań się nie zwiększa 
a zmienia się tylko wysokość środków na realizację zadań. 
Radna E. Kuklińska zwróciła się z pytaniem czy ta dyskusja świadczy o tym, że przyznajemy 
tą dotację na ten klub. 
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Skarbnik poinformował, że obecnie trwa dyskusja w tym temacie. Poinformował, że wpłynęła 
prośba od Zarządu Klubu i Wójt ustosunkował się do niej pozytywnie. Pozostałe Kluby także 
mogą występować w trakcie roku o zwiększenie dotacji na działalność.  
Radca Prawny wyraziła swoje zdziwienie że załącznik z przyznanymi dotacjami na 
działalność sportową dla poszczególnych organizacji stanowi część składową budżetu. 
Skarbnik wskazał, że preliminarz jaki został złożony przez KS zamykał się kwotą ponad  
20 tys. zł. Klub tak jak i pozostałe nie otrzymał dotacji o jaką wnioskował. 
Radny P. Paczesny stwierdził, że skoro na początku roku były podpisane umowy na określoną 
w konkursie kwotę na realizację zadań i KS się z tym zgodziły to w ciągu roku nie powinno 
być zwiększeń. Proponuje by Radni wyrazili zgodę na przeprowadzenie kontroli finansowej 
tego stowarzyszenia. 
Skarbnik uważa, że brak jest przeciwwskazań, by Komisja Rewizyjna skontrolowała 
rozliczenia Klubu Sportowego. Dokumentacja księgowa znajduje się w Urzędzie i na jej 
podstawie można dokonać kontroli działalności finansowej tego stowarzyszenia. 
Wójt zauważył, że z budżetu łożone są środki narożne Stowarzyszenia i nas interesuje tylko 
rozliczenie do wysokości przyznanej dotacji. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła o przedstawienie Radzie wniosku jaki 
wpłyną do Wójta od Zarządu KS z prośbą o zwiększenie dotacji. 
Skarbnik przeczytał wniosek KS o zwiększenie dotacji. Poinformował także, że 
stowarzyszenie dostało na realizację zadań statutowych  w 2005r. 14 tys. 
Radny M. Adamowicz uważa, że należy przyznać dodatkowe środki finansowe na działalność 
tego  klubu, jednak należy mieć też świadomość, że taki krok pociągnie za sobą wnioski z 
innych klubów i my będziemy musieli znaleźć środki dla tych klubów. 
Skarbnik ponownie podkreślił, że w klubie nie było żadnego kompletu stroi, obuwia 
sportowego, podstawowego sprzętu. Bez tych inwestycji finansowych nie doszło by do 
wystartowania drużyny w rozgrywkach ligowych. 
Radna E. Kuklińska ponownie przypomniała Skarbnikowi, że przy zawieraniu umów była 
mowa, że KS mogą uruchamiać środki do 50% na każdą rundę rozgrywek, dlaczego 
dopuszczono by ten klub wydał wszystko w rundzie wiosennej, gdzie był nadzór? 
Zastępca Wójta zwrócił uwagę, że z chwilą podjęcia decyzji o przystąpieniu do rozgrywek 
KS Skotawia nie spełniał wymaganych  warunków do przystąpienia do rozgrywek. Brak było 
stroi, sprzętu. Sprzęt był bardzo zużyty. W trakcie sezonu należało to wszystko 
skompletować, zastany stan przez obecny zarząd był zaszłością i należało to wszystko 
doprowadzić do stanu normalności. 
Radna I. Tkaczyszyn uważa, że każdy klub ma jakieś zaszłości. Klub w Gogolewie nie ma 
szatni. Stroje wygospodarowali we własnym zakresie za własne pieniądze. Także byli by 
szczęśliwi gdyby otrzymali dodatkowe środki. Znając sytuację finansową gminy nie ubiegali 
się i sami próbowali znajdować sposoby wyjścia z tych sytuacji. 
Radna E. Kuklińska zwróciła się z pytaniem do władz Gminy, czy w obronie innych klubów 
także stanęli by takim murem jak w tej zaistniałej sytuacji. 
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem, jak pozostałe kluby wykorzystały przyznane im 
środki finansowe. Reguły gry były obowiązujące dla wszystkich. Inne kluby się do nich 
dostosowały. Dlaczego z władz klubu nikt wcześniej nie monitował tej sytuacji. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem ile do chwili obecnej wydał ten klub na 
działalność. 
Skarbnik poinformował, że około 13 tysięcy. 
Radny P. Paczesny zauważył, że Skarbnik niepotrzebnie zezwolił na wykorzystanie wyższej 
dotacji niż wcześniej planowane 50% na każdą rundę rozgrywek.      
Skarbnik poinformował, że do chwili wydania 100% przyznanej dotacji nie było podstaw do 
odmowy pokrywania wydatków klubu. 
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Radny P. Paczesny poprosił o podanie starego i nowego składu Zarządu Klubu. 
Zastępca Wójta poinformował, że przez ostatnie 26 lat Klub prowadził Pan Stanisław 
Bubnowski. Ostatnio coś się zaczęło łamać, młodzież zaprzestała przychodzić na treningi. 
Obecnie z młodzieżą współpracuje Pan Jarosław Dzidzienko i klub odżył, młodzież 
przychodzi na treningi i odzyskała wolę walki. Należy to uszanować i pomóc zarządowi. 
Uregulowano wszystkie zaległości i kary, zakupiono sprzęt, gdyż ten co pozostał nie nadawał 
się do użytku. Obecnie około 30 osób uczestniczy w treningach. 
Radna E. Kuklńska stwierdziła, że sytuacja tego klubu jest znana od 3 lat. Zwróciła się także 
ponownie z pytaniem, czy pozostałe kluby jeżeli im zabraknie otrzymają dodatkowe środki? 
Radna J. Karąś uważa, że ta dyskusja jest bez sensu, prosi o przeprowadzenie głosowania nad 
przyznaniem dotacji w wysokości 4 tys. zł dla tego klubu. Każdy z Radnych ma już pogląd na 
tą sprawę. 
Radca Prawny ponownie zwróciła uwagę, że dotacja może być przyznana na zadanie a nie dla 
podmiotu. 
Przewodnicząca Rady uważa, że jeżeli Skarbnik twierdzi, że tak może być, to nie będziemy 
tego zmieniać. 
Skarbnik wskazał, że w projekcie uchwały mówi się także o przekazaniu 100tys. zł na 
remonty dróg w Dębnicy kaszubskiej przy ul. Zajęczej i Wodnej oraz 50 tys. na modernizację 
ujęcia wodnego w Motarzynie. 
Radny P. Paczesny stwierdził, że Radnym jest obcy temat proponowanych zmian 
budżetowych. Uważa, że Radni nie powinni się spieszyć z ich podejmowaniem. Prosi o 
rozważenie możliwości zdjęcia tej uchwały z porządku obrad tej sesji. Proponuje omówić ją 
na posiedzeniu wspólnych komisji i podjęcie jej na kolejnej sesji Rady Gminy. 
Wójt stwierdził, że jest już okres wakacji, jest to okres przetargowy, i że jeżeli będziemy 
przesuwać okres podjęcia tej uchwały to na drogach w roku bieżącym nic nie zrobimy. 
Radny M. Adamowicz jest zaskoczony przeznaczeniem środków finansowych na remonty 
dróg. Chciałby się dowiedzieć skąd wyszedł temat remontu drogi Zajęczej i Wodnej. W WPI 
mamy ujęte wykonanie dokumentacji w roku bieżącym tych dróg. Jeszcze nie tak dawno nie 
mieliśmy środków na programy. Uważa, że powinniśmy trzymać się ustalonych priorytetów. 
Jeżeli zaś chodzi o  remonty tych dróg to uważa, że skoro mamy przeznaczyć 100tys. zł na 
remont tych dróg to powinniśmy te środki potraktować jako wkład własny i pod te środki 
napisać program celem pozyskania środków z zewnątrz. 
Radny P. Paczesny popiera stanowisko Radnego Adamowicza. 
Wójt poinformował, że środki, które chce przeznaczyć na realizację tego zadania pochodzą ze 
zmniejszenia kosztów za obsługę długu. Nie wiadomo, czy w przyszłym roku uda nam się 
pozyskać środki z zewnątrz na to zadanie. Jak już wcześniej wspominałem coraz ciężej 
pozyskuje się środki z zewnątrz. Gminy piszą coraz więcej programów i ciężko przejść przez 
wymagane kryteria. Ja dałem propozycję i uważam, że właściwą, nie mam wpływu na 
decyzję jaką podejmiecie. 
Radny P. Paczesny zauważył, że Rada Gminy była by niekonsekwentna gdyby przyznała 
środki na to zadanie. Zgodnie z przyjętymi priorytetami naszym najważniejszym celem jest 
modernizacja oczyszczalni ścieków i budowa sieci kanalizacyjnej na terenie gminy Obecne 
działania przyczyniają się do ich rozdrobnienia. 
Radna U. Frankowska popiera wniosek Wójta i jest za tym, by co roku remontować chociaż 1 
drogę. 
Radny M. Adamowicz stwierdził, że na programy z zakresu drogownictwa są do pozyskania 
duże kwoty ze środków unijnych. Uważa, że jeżeli będzie napisany program to na to zadanie 
na pewno pozyskamy środki z zewnątrz. Jest za realizacją tego zadania ale uważa, że termin 
powinniśmy przesunąć na przyszły rok i mając te 100tys. przez ten okres winniśmy się starać 
o dodatkowe środki z zewnątrz. 
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Radna U. Rączka zwróciła się z pytaniem, z jakich środków ma pochodzić te 4 tys. zł., które 
Wójt chce przeznaczyć dla Klubu Sportowego w Dębnicy Kaszubskiej? 
Skarbnik poinformował, że środki mają pochodzić z dochodów własnych. 
Radna J. Karaś zwróciła się z pytaniem czy są zabezpieczone środki na oświatę, bo po 
analizie projektów organizacyjnych stwierdza, że zaplanowane środki nie wystarczą. 
Wcześniej była mowa o całkowitej likwidacji szkoły w Budowie, obecnie dowiadujemy się, 
że ta placówka będzie nadal funkcjonować. 
Skarbnik poinformował, że nie, ale w najbliższym czasie będą poddane dokładnej analizie 
pod kątem zasadności wydatki w oświacie. 
Sekretarz Gminy pełniąca obowiązki Dyrektora BOS zwróciła się z pytaniem do Skarbnika, 
czy uważa, że środki w oświacie są wydawane niecelowo i niegospodarnie. Prosi o zbadanie 
wykorzystania środków w oświacie. Zapewnia, że są one wykorzystywane zgodnie z planem. 
Środki na oświatę były przy uchwalaniu budżetu niewystarczające. Może stwierdzić, że 
środków finansowych starczy do września, w październiku może zabraknąć na pensje dla 
nauczycieli. 
Wójt stwierdził, że co roku na zadania związane z oświatą brakuje nam środków. Zawsze 
znajdujemy rozwiązanie. Obecnie przy monitoringu finansów gminy musimy znaleźć na te 
zadania ok. 300tys. zł. W najbliższy czwartek mamy spotkanie z Dyrektorami Szkół i 
będziemy analizować sytuację w oświacie i szukać możliwych oszczędności. Szukamy także 
środków na realizację innych zadań. Trudno jest przewidzieć jak będzie wyglądała sytuacja 
finansowa Gminy w przyszłym roku. Najpilniejszymi zadaniami jest ukończenie modernizacji 
oczyszczalni ścieków i rozpoczęcie budowy sieci kanalizacyjnej w rejonach Budowo-
Motarzyno.       
Radny M. Adamowicz postawił wniosek o zamknięcie obrad sesji w dniu dzisiejszym i 
dokończenie jej w innym terminie. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad wnioskiem Radnego 
Adamowicza. 
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty 9 głosami. 
Ustalono, że druga część sesji Rady Gminy odbędzie się 01 lipca 2005r. po posiedzeniu 
Komisji Wspólnych, które rozpocznie się o godz.10ºº i  będzie poświęcone opiniowaniu 
uchwał. 
Obrady Sesji zakończyły się o godzinie 16¹5.. 
 
 
Ciąg dalszy protokołu sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska odbytej w dniu 01 lipca 
2005r. 
 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Zyta Rytelewska wznowiła przerwaną sesję Rady Gminy 
Dębnica Kaszubska na wniosek Radnego Mariana Adamowicza w dniu 28.06.2005r. o 
godzinie 13³°.  
Przywitała wszystkich przybyłych na obrady. W sesji uczestniczyło 15 radnych. /wszyscy 
obecni/. 
Poinformowała, że obrady sesji zostały zakończone po wyczerpaniu pkt.7 porządku obrad i 
wznowienie sesja rozpocznie się od pkt. 8 porządku obrad.    
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Ad 8 
 
a/ 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały XXX/178/2005 w 
sprawie uchwalenia budżetu gminy Dębnica Kaszubska na 2005r. /załącznik Nr 6 do 
protokołu/ 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały  był opiniowany przez Komisje 
Wspólne Rady w dniu dzisiejszym.   
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.   
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  (14 za, 1 wstrzymujący).  
 
b/ 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Narodowego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. / załącznik Nr 7 do protokołu/ 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały  był opiniowany przez Komisje 
Rady i poprosiła Przewodniczących Komisji  o zapoznanie z opinią. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że członkowie Komisji Rewizyjnej 
pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki poinformowała, że członkowie 
komisji pozytywnie opiniują uchwałę. 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego 
poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.   
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  (15 za). 
 
c/ 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczek na 
prefinansowania inwestycji gminnych. /załącznik Nr 8 do protokołu/ 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały  był opiniowany przez Komisje 
Rady i poprosiła Przewodniczących Komisji  o zapoznanie z opinią. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że członkowie Komisji Rewizyjnej 
pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki poinformowała, że członkowie 
komisji pozytywnie opiniują uchwałę. 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego 
poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.   
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  (15 za). 
 
d/ 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Dębnica Kaszubska 
ze Stowarzyszenia Gmin Rzeczpospolitej Polskiej Euroregion BAŁTYK. /załącznik Nr 9/   
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Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały  był opiniowany przez Komisje 
Rady i poprosiła Przewodniczących Komisji  o zapoznanie z opinią. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że członkowie Komisji Rewizyjnej 
pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki poinformowała, że członkowie 
komisji pozytywnie opiniują uchwałę. 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego 
poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.   
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  (14 za, 1 wstrzymujący) 
 
e/ 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie utworzenia obwodów głosowania. 
/załącznik Nr 10 do protokołu/ 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały  był opiniowany przez Komisje 
Rady i poprosiła Przewodniczących Komisji  o zapoznanie z opinią. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że członkowie Komisji Rewizyjnej 
pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki poinformowała, że członkowie 
komisji pozytywnie opiniują uchwałę. 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego 
poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.   
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  (14 za, 1 wstrzymujący). 
 
f/ 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIII/69/2003 Rady 
Gminy Dębnica Kaszubska w sprawie określenia zasad nabycia, zbycia i obciążania 
nieruchomości gruntowych oraz ich wydzierżawiania na okres dłuższy niż trzy lata oraz 
ustalenia stawek czynszów dzierżawnych na terenie gminy Dębnica Kaszubska. /załącznik Nr 
11 do protokołu/ 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały  był opiniowany przez Komisje 
Rady i poprosiła Przewodniczących Komisji  o zapoznanie z opinią. 
Radna I. Tkaczyszyn złożyła wniosek, by § 5 ust.1 lit. „b” otrzymał brzmienie 0,01 zł za m² 
rocznie a nie jak jest w projekcie uchwały 0,02 zł. Uzasadniła to tym, że ogrody są 
użytkowane przez mieszkańców Gogolewo, którzy są bezrobotni . Uważa, że stawka podatku 
nie wpłynie na pomniejszenie dochodów gminy. Osoby, które użytkują te ogrody nie 
sprzedają tych plonów, tylko mają je do własnej konsumpcji.  
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem jaką powierzchnię zajmują te ogrody. 
Radna I. Tkaczyszyn poinformowała, że każdy ogród zajmuje powierzchnię 5 a. 
Radny P. Paczesny zaproponował, by całkowicie zwolnić użytkowników tych działek z 
podatku. 
Radca Prawny wskazała, że jeżeli dojdzie do zwolnienia z podatku, to nastąpi zmiana sposobu 
użytkowania i będą obowiązywać umowy użyczenia, które są inaczej traktowane przez Urząd 
Skarbowy. 
Radny P. Paczesny wycofał propozycję zwolnienia z opłat użytkowników ogrodów. 
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Wójt poparł wniosek Radnej I. Tkaczyszyn  i uważa, że jest zasadny.  
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad wnioskiem Radnej I. 
Tkaczyszyn   
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
Następnie Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały z uwzględnieniem przyjętego wniosku.   
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  (15 za). 
 
g/ 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu 
bankowego z Banku Gospodarstwa Krajowego. /załącznik Nr 12 do protokołu/ 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały  był opiniowany przez Komisje 
Rady i poprosiła Przewodniczących Komisji  o zapoznanie z opinią. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że członkowie Komisji Rewizyjnej 
pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki poinformowała, że członkowie 
komisji pozytywnie opiniują uchwałę. 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego 
poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.   
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  (15 za). 
 
Ad  9 
 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska dokonała zamknięcia odpad Sesji Rady Gminy w 
Dębnicy Kaszubskiej. Obrady zakończono o godzinie 14ºº. 
 
Na tym protokoł zakończono. 
                                                                                                           Przewodnicząca 
Protokołowała;                                                                                     Rady Gminy 
Teresa Kozdroń – Kołacka                                                             /-/ Zyta Rytelewska 
                      
 
  
      
 
  
   
     
 
                         

 


